
1 
 

P  R  O  T  O  K  Ó  Ł         Nr XXXIV/2013 

z  Sesji  Rady  Gminy  Z  w  i  e  r  z  y  n 

odbytej  w  dniu  26 czerwca 2013 r. 
         

           Na 15 radnych na Sesji RG obecnych było 12 radnych, nieobecna była radna Leokadia 

Leśniewska, Robert Wcisło i Wojciech Rojek. 

Ponadto udział w Sesji RG wzięli : 

1. Eugeniusz Krzyżanowski – Wójt Gminy Zwierzyn 

2. Andrzej Wiśniewski – Sekretarz Gminy 

3. Ligia Kowalczyk-Piątek – Skarbnik Gminy Zwierzyn 

4. Wiesława Kowalewska – Inspektor d/s budownictwa, gospodarki przestrzennej  w UG 

5. Izabela Borkowska – Kierownik GZPO w Zwierzynie 

6. Artur Skotarczak – Inspektor ds. Ochrony Środowiska w UG 

7. Sołtysi wsi wg załączonej do protokołu listy obecności. 

 

Porządek obrad: 

 

1) Otwarcie XXXIV zwyczajnej sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2)   Przedstawienie porządku obrad. 

3) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4) Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5) Informacja Przewodniczącej Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych w 

okresie   międzysesyjnym. 

6) Informacja o kosztach utrzymania szkół i kosztach kształcenia ucznia w poszczególnych 

szkołach na terenie gminy Zwierzyn. 

7) Interpelacje i zapytania radnych. 

8) Interpelacje i zapytania sołtysów. 

9) Podjęcie uchwał w sprawie: 

a. przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt  na terenie Gminy Zwierzyn w roku 2013, 

b. wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej stanowiącej działkę 

oznaczoną numerem ewidencyjnym 27 o powierzchni 0,56 ha w miejscowości 

Gościmiec, 

c. wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu użytkowego wraz z udziałami w gruncie, 

położonego na działce o numerze 495/5 w miejscowości  Górki Noteckie, 

d. ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie nadania Statutu  Gminnego 

Ośrodka Kultury „Jutrzenka” w Zwierzynie, 

e. zmiany uchwały budżetowej na 2013r., 

f. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zwierzyn, 

g. ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych placówek 

oświatowych działających na terenie Gminy Zwierzyn oraz trybu i zakresu  

kontroli prawidłowości ich wykorzystania. 

10) Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych i sołtysów.  

11) Wolne wnioski i informacje. 

12) Zamknięcie XXXIV zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 

 

1. Otwarcie XXXIV zwyczajnej sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 
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             Sesję Rady Gminy Zwierzyn o godzinie 9
10 

otworzyła Stefania Sierocińska 

przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn i stwierdziła, że na 15 radnych na sali obrad 

obecnych jest 12 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał - listy obecności radnych oraz 

zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu.  

 

Następnie przewodnicząca RG powitała radnych oraz zaproszonych gości. 

         

2. Przedstawienie porządku obrad 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn poinformowała, że na wniosek wójta do przesłanego 

radnym porządku obrad wprowadza się autopoprawkę, poprzez wprowadzenie w punkcie 9 

podpunktu g - projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

niepublicznych placówek oświatowych działających na terenie Gminy Zwierzyn oraz trybu 

i zakresu  kontroli prawidłowości ich wykorzystania. Następnie przedstawiła proponowany 

porządek obrad i zadała pytanie, czy ze strony Rady są propozycje odnośnie zmiany porządku 

obrad. Radni nie wnieśli zmian do porządku obrad. 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie zaproponowany porządek obrad z wprowadzoną do 

niego zmianą. Za zmianą porządku obrad radni głosowali jednogłośnie, „za” głosowało 12 

radnych. 

 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Radny Tomasz Pajtel zgłosił formalny wniosek dot. przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji 

Rady Gminy Zwierzyn bez jego odczytywania. Innych wniosków w tej sprawie nie było. Za 

przyjęciem wniosku radnego Tomasza Pajtel głosowało 12 radnych. 

 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

              Eugeniusz Krzyżanowski wójt gminy przedstawił sprawozdanie z działalności w 

okresie międzysesyjnym (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w dyskusji, wobec czego 

przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i punkt 4. 

 

5.  Informacja przewodniczącej Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych  

      w okresie międzysesyjnym. 

 

            Stefania Sierocińska przewodnicząca RG przedstawiła informację o działaniach 

podjętych w okresie międzysesyjnym (informacja w załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i punkt 5. 

 

6. Informacja o kosztach utrzymania szkół i kosztach kształcenia ucznia w 

poszczególnych szkołach na terenie gminy Zwierzyn. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poinformowała, że każdy z radnych otrzymał 

informację o kosztach utrzymania szkół i kosztach kształcenia ucznia w poszczególnych 

szkołach na terenie gminy Zwierzyn. Następnie otworzyła dyskusję. 
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Tomasz Pajtel zapytał, czym spowodowany jest wzrost kosztów. 

 

Izabela Borkowska kierownik GZPO w Zwierzynie poinformowała, że wzrost kosztów 

spowodowany jest wzrostem wynagrodzeń oraz wypłatą odpraw emerytalnych i nagród 

jubileuszowych. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i punkt 6. 

 

 

7. Interpelacje i wnioski radnych. 

 

Mirosław Gniewczyński: 

- zapytał co słychać w temacie gospodarki odpadami komunalnymi, jak będzie 

przedstawiała się sytuacja po 1 lipca (co z mieszkańcami, którzy nie mają koszy, co z 

tymi co mają kosze, jakie będą terminy wywozu), 

- wnioskował o podjęcie działań w celu zabezpieczenia posesji przed ich zalewaniem 

na skrzyżowaniu ulic Cmentarnej z Kurowską ( woda stoi na ulicy, która wdziera się 

na posesję p. Sawoch), 

- zapytał co dalej z drogą wzdłuż boiska w Górkach Noteckich. 

 

Zdzisław Czajka: 

- zapytał, czy Veolia będzie dalej odbierać odpady komunalne na naszym terenie, 

- prosił, żeby w sprawozdaniu z wykonania budżetu za I półrocze tego roku w części 

opisowej jaśniej były opisane wydatki, 

- prosił, żeby na wnioski niżej przedstawione udzielono pisemnej odpowiedzi, co 

będzie stanowiło załącznik do odpowiedzi zainteresowanym wyborcom: 

 R. Klejny zgłosił źle wykonany remont drogi gruntowej w Rzekcinie, gdyż 

dziury uniemożliwiają bezpieczny przejazd ciągnikami z zawieszonym 

sprzętem ( zapytanie dotyczy kosztów remontu, użytego materiału, gwarancji i 

terminu naprawy), 

 p. Grzechowiak zgłosił, że przy wylocie drogi gruntowej przy jego posesji 

utworzyła się dziura i kałuża zalewa jego podwórko. Przyczyną jest spływ 

wód opadowych z całej drogi i terenu wokół wyżej położonego, przy braku 

odprowadzenia - również tamowanego krawężnika przy drodze asfaltowej. 

Dziurę tworzą także duże pojazdy hamujące przed wjazdem na drogę 

asfaltową. Wobec czego należałoby podnieść i utwardzić trwale wspomniany 

odcinek drogi gruntowej. 

 

Edward Podsiadło: 

- wskazał na drogę wzdłuż posesji p. Hajduk w Sarbiewie, z której po opadach deszczu 

woda wypłukuje kamienie i w związku z tym utrudniony jest przejazd a przejście 

pieszo jest niemożliwe, 

- wskazał na dziurę po studzience kanalizacyjnej obok jego posesji. 

 

Stefania Sierocińska zapytała, gdzie od 1 lipca br. ma wpłacać za „śmieci”. 

 

 8.  Interpelacje i wnioski sołtysów : 
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Bożena Sawoch sołtys Górek Noteckich: 

- stwierdziła, że woda podczas opadów zalała całe jej podwórko, nie można było dostać 

się do agencji pocztowej,  

- stwierdziła, że jest problem ze sprzątaniem sali wiejskiej w Górkach Noteckich, nie 

ma kto tego robić. 

Janusz Lessnau sołtys Górecka: 

- przekazał  wniosek mieszkańców o wykoszenie poboczy przy drogach gminnych w 

Górecku, 

- prosił o interwencję w powiecie o wykoszenie poboczy przy drodze powiatowej 

Zwierzyn-Górecko ( wnioski zgłoszone wyłącznie pisemnie). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła punkt 8. 

 

9) Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt  na terenie Gminy Zwierzyn w roku 2013, 

 

Edward Podsiadło przewodniczący komisji rolnictwa i ochrony środowiska RG przedstawił 

opinię komisji do projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi  oraz zapobiegania bezdomności zwierząt  na terenie Gminy Zwierzyn w roku 

2013 (opinia nr 146/2013 w załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję  i poddała projekt uchwały w 

sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt  na terenie Gminy Zwierzyn w roku 2013 pod głosowanie. Projekt 

uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 12 radnych. 

Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XXXIV/164/2013. (Uchwała w załączeniu do 

protokołu). 

 

b) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej stanowiącej działkę 

oznaczoną numerem ewidencyjnym 27 o powierzchni 0,56 ha w miejscowości 

Gościmiec 

 

Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego RG 

przedstawił opinię komisji do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości zabudowanej stanowiącej działkę oznaczoną numerem ewidencyjnym 27 

o powierzchni 0,56 ha w miejscowości Gościmiec (opinia nr 147/2013 w załączeniu do 

protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję  i poddała projekt uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej stanowiącej działkę 

oznaczoną numerem ewidencyjnym 27 o powierzchni 0,56 ha w miejscowości Gościmiec pod 

głosowanie. Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 12 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XXXIV/165/2013. (Uchwała w 

załączeniu do protokołu). 
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c) wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu użytkowego wraz z udziałami w gruncie, 

położonego na działce o numerze 495/5 w miejscowości  Górki Noteckie, 

 

Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego RG 

przedstawił opinię komisji do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

lokalu użytkowego wraz z udziałami w gruncie, położonego na działce o numerze 495/5 w 

miejscowości  Górki Noteckie (opinia nr 148/2013 w załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. 

 

Eugeniusz Krzyżanowski wójt gminy w kwestii wyjaśnienia poinformował, że jest to lokal, w 

którym wcześniej mieściła się centrala telekomunikacyjna. Przedsiębiorca, który tam 

prowadzi działalność gospodarczą chce to przejąć na pomieszczenie socjalne i w związku z 

tym, że jest wniosek zainteresowanego chcemy wystawić ten lokal do sprzedaży. 

 

Przewodnicząca RG zamknęła dyskusję  i poddała projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż lokalu użytkowego wraz z udziałami w gruncie, położonego na działce o 

numerze 495/5 w miejscowości  Górki Noteckie  pod głosowanie. Projekt uchwały został 

przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 12 radnych. Projekt 

uchwały staje się uchwałą Nr XXXIV/166/2013. (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

d) ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie nadania Statutu  Gminnego 

Ośrodka Kultury „Jutrzenka” w Zwierzynie, 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował, że niedawno podejmowana była uchwała 

w tej sprawie, ale przy przygotowywaniu jej została pominięta jedna zmiana, którą wychwycił 

nadzór wojewody. Dlatego dzisiaj przedstawiony jest nowy projekt uchwały. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję  i poddała projekt uchwały w 

sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie nadania Statutu  Gminnego Ośrodka 

Kultury „Jutrzenka” w Zwierzynie pod głosowanie. Projekt uchwały został przyjęty 

jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 12 radnych. Projekt uchwały staje 

się uchwałą Nr XXXIV/167/2013. (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

e) zmiany uchwały budżetowej na 2013 rok, 

 

Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego RG 

przedstawił opinię komisji do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 

2013 rok (opinia nr 149/2013 w załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i poddała projekt uchwały w 

sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2013 rok pod głosowanie. Za przyjęciem projektu 

uchwały głosowało 12 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XXXIV/168/2013. 

(Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

f) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zwierzyn, 
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Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego RG 

przedstawił opinię komisji do projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Zwierzyn (opinia nr 150/2013 w załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i poddała projekt uchwały w 

sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zwierzyn pod głosowanie. Za 

przyjęciem projektu uchwały głosowało 12 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr 

XXXIV/169/2013. (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

g) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych placówek 

oświatowych działających na terenie Gminy Zwierzyn oraz trybu i zakresu  

kontroli prawidłowości ich wykorzystania, 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali 

przed sesją. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy w kwestii wyjaśnienia poinformował, że przyczyną 

wcześniejszego nieprzygotowania projektu uchwały był fakt, iż do końca nie wiedzieli, czy to 

będzie niepubliczne przedszkole, oddział, czy zespół. Stwierdził, że przygotowany projekt 

uchwały dzisiaj rano był konsultowany z radcą prawnym, który ustosunkował się pozytywnie 

do treści projektu. Sekretarz prosił więc o przyjęcie projektu uchwały, żeby móc wywiązać się 

z zobowiązań. 

 

Mirosław Gniewczyński stwierdził, iż na forach internetowych wyczytał, że rząd przyjął 

ustawę o dotacjach, jednocześnie pytając się, czy gmina otrzyma ją na dzieci, które będą 

uczęszczać do niepublicznego przedszkola. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy stwierdził, że o tym czy otrzymamy dotację poinformuję 

wtedy, kiedy wpłynie do budżetu gminy. 

 

Mirosław Gniewczyński stwierdził, że jeżeli chodzi o liczbę dzieci w poszczególnych 

miesiącach, to różnie może z tym być. 

 

Andrzej Wiśniewski odpowiedział, że organ prowadzący ma obowiązek co miesiąc złożyć 

informację o liczbie dzieci i na tej podstawie będzie wypłacana dotacja. My też mamy prawo 

skontrolowania liczby dzieci.  

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i poddała projekt uchwały w 

sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych placówek 

oświatowych działających na terenie Gminy Zwierzyn oraz trybu i zakresu  kontroli 

prawidłowości ich wykorzystania pod głosowanie. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 12 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XXXIV/170/2013. (Uchwała w 

załączeniu do protokołu). 

 

10 .Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych i sołtysów. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy udzielił odpowiedzi na zapytania w sprawie gospodarki 

odpadami informując, że pierwszy przetarg nie przyniósł skutku, gdyż zgłosiła się jedna 

firma, która zaoferowała za wysoką cenę za odbiór odpadów. Dlatego przetarg został 
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unieważniony. Dzisiaj lub jutro zostanie ogłoszony drugi przetarg. Były prowadzone 

rozmowy z firmami i po wysłuchaniu ich uwag została zmieniona specyfikacja, co jego 

zdaniem powinno przyczynić się do wystartowania większej liczby firm w przetargu. Wczoraj 

odbyło się posiedzenie zarządu związku i został wystosowany list do mieszkańców z 

informacją, co się będzie działo po 1 lipca. Podpisano porozumienia z firmami dotychczas 

obsługującymi mieszkańców zachowując zasady odbioru odpadów komunalnych, jakie 

dotychczas obowiązywały do czasu rozstrzygnięcia przetargu. Problem jest z tymi 

mieszkańcami, którzy do tej pory nie mieli umów z firmą odbierającą odpady, gdyż będą 

musieli zgłosić się do związku i my zobowiążemy jedną firmę do wyposażenia tych 

gospodarstw w pojemniki lub worki. Odpłatność dla mieszkańca wynosi 12,30 zł lub 18 zł, 

którą należy uiszczać do związku. Musieliśmy negocjować z firmami odbierającymi odpady 

różne warunki finansowe, dlatego, że nie wszystkie firmy wywoziły śmieci do Chruścika, co 

teraz muszą robić, a my musimy zrobić to, żeby firma nie dokładała do interesu. Po 1 lipca 

płatność za odbiór odpadów należy uiszczać na indywidualne konto do związku. Przetarg 

zostanie przeprowadzony dla wszystkich gmin naszego powiatu z jednakową ceną za odbiór 

odpadów. 

 

W dalszej części odpowiedzi udzielił Eugeniusz Krzyżanowski wójt gminy informując, że: 

- rozmawiał ze starostą w sprawie skrzyżowania dróg Kurowska z Cmentarną w 

Górkach Noteckich i dowiedział się, że działania na tej drodze zostaną podjęte po 

ukończeniu koszenia poboczy na drogach, 

- temat drogi wzdłuż boiska został zgłoszony przez starostwo do WIOŚ-u, czekają na 

odpowiedź,  

- stan drogi w Rzekcinie jest taki po roztopach, jednocześnie informując, że na rolniku 

ciąży obowiązek czyszczenia rowów,  

- część opisowa przy sporządzaniu sprawozdania z wykonania budżetu za I półrocze 

będzie zrobiona bardziej przejrzyście dla radnych, 

- na ul. Leśnej w Sarbiewie cały czas trwają inwestycje budowlane, dlatego z remontem 

drogi musimy poczekać aż się prace zakończą,  

- drogę i chodnik koło posesji p. Hajduk  należałoby zrobić w ramach kompleksowej 

inwestycji, 

- przyjrzą się dziurze po studzience kanalizacyjnej w Sarbiewie,  

- na sprzątanie sali zostaje przekazane dla sołectwa 50 % kwoty z jej wynajmu . 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy stwierdził, że jeżeli jest problem ze sprzątaniem sali, to 

żeby wynajęli firmę, która wystawi fakturę, za którą będzie zapłacone. Może wiązać się to 

jednak z podniesieniem  ceny za wynajem sali. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła punkt 10. 

 

11. Wolne wnioski i informacje. 
 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poinformowała, że: 

- miesiąc lipiec jest miesiącem urlopowym dla Rady, 

- następna sesja Rady Gminy Zwierzyn odbędzie się 28 sierpnia 2013r., 

- prosiła o pozostanie, gdyż po zakończeniu sesji na salę ma przybyć pan, który chce 

przedstawić temat związany z ogniwami fotowoltaicznymi, 

- również po sesji zostanie przedstawiona prezentacja podsumowująca realizację 

projektu „Biorę los w swoje ręce” przez p. Magdalenę Jaroszek. 
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Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy: 

- zwrócił się do sołtysów o wytypowanie 3 przedstawicieli do wzięcia udziału w 

konferencji nt. gospodarki śmieciowej, która odbędzie się w Wojewódzkiej Bibliotece 

Publicznej, 

- poinformował, że wpłynął wniosek grupy radnych w sprawie zmiany zasad nabywania 

nieruchomości.  

W związku ze złożonym wnioskiem poinformował, że przeanalizował temat i stwierdził, że 

od 2004 roku obowiązują te same stawki bonifikaty. Trudno się zgodzić z argumentacją 

zawartą we wniosku, poza jedną, że nakłady na remonty nie nadążają za potrzebami, gdyż 

wpływy powinny się bilansować. Nie chodzi nam, żeby sprzedać, jak największą liczbę 

mieszkań, tylko sprzedać, żeby pozyskać środki na utrzymanie pozostałych. Pieniądze, które 

będą wpływały z czynszów będą służyły, żeby podnosić standard mieszkań. Budynki nasze 

wymagają w większości remontów kapitalnych, dlatego podnosimy czynsze, żeby właśnie 

były środki na remonty. Możliwość kupna lokalu od gminy to jest przywilej, a nie obowiązek 

i jeżeli lokatora stać to kupi. 

 

Urszula Kruszyna stwierdziła, że występuje w imieniu wszystkich radnych, a nie w swoim, a 

wniosek o zmianę uchwały został złożony w imieniu wszystkich mieszkańców gminy. W 

swojej wypowiedzi zaznaczyła, że społeczeństwo u nas coraz biedniejsze, nie stać będzie 

wielu na płacenie czynszów. W innych gminach sprzedawane są lokale za przysłowiową 

złotówkę, a u nas chcemy tak dużo. Stwierdziła, że po co nam te mieszkania, inni się 

pozbywają, a my zamiast sprzedawać i obniżyć bonifikatę to podnoszone są czynsze, których 

ludzie nie będą płacić. 

 

Andrzej Wiśniewski stwierdził, że każdy radny ma prawo złożenia projektu uchwały i może 

to zrobić. Jeżeli zostałaby podjęta taka uchwała, to zmieniłaby na pewno uchwałę w sprawie 

Wieloletniego Planu Mieszkaniowego. Nie zgadza się ze słowami radnej Urszuli Kruszyny po 

co nam to, gdyż to my odpowiadamy za gospodarkę komunalną. Stwierdził, że jego nie 

przekonują argumenty odnośnie zmiany uchwały, dlatego zwrócił się do radnych, że to oni 

mogą być inicjatorami uchwały, a on projekt może napisać w ich imieniu. 

 

Stefania Sierocińska poinformowała, że uchwała w sprawie określenia zasad nabywania i 

zbywania nieruchomości i ich wydzierżawiania na okres dłuższy niż 3 lata była podjęta w 

grudniu 2012 roku. Wniosek grupy radnych w sprawie zmiany uchwały przekazała do Wójta 

Gminy Zwierzyn, gdyż zgodnie z prawem wójt analizuje tematykę. Wiadomo, że w całej 

Polsce nie wszyscy wykupią mieszkania komunalne, nie wszyscy płacą czynsze, ale czy jeżeli 

sprzedamy za przysłowiową złotówkę, to czy osobę, którą nie stać na płacenie czynszu będzie 

stać na utrzymanie mieszkania po wykupieniu.  

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zaproponowała przegłosowanie wniosku radnej 

Urszuli Kruszyny odnośnie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad nabywania i 

zbywania nieruchomości i ich wydzierżawiania na okres dłuższy niż 3 lata. 

 

Mirosław Gniewczyński stwierdził, że zanim podejmiemy decyzję o poparciu wniosku w 

sprawie zmiany uchwały, chcemy wysłuchać radnych, którzy podpisali wniosek. Wiadomo, 

że jeżeli kogoś nie stać na utrzymanie mieszkania, ustawodawca nałożył obowiązek 

zapewnienia mieszkań socjalnych, którymi gmina powinna dysponować. Swego czasu 

podjęliśmy uchwałę w sprawie kodeksu etycznego radnych i należałoby się zastanowić, jeżeli 

ktoś ma interes prywatny, to nie powinien nawet głosować w danej sprawie. Jeżeli został 



9 
 

złożony wniosek w sprawie zmiany uchwały, to my nie głosujemy nad nim, gdyż uchwała 

obowiązuje, my możemy zagłosować nad złożonym projektem uchwały. 

 

Zdzisław Czajka stwierdził, że racją jest dbać o interes gminy, ale my jako radni musimy 

słuchać głosu ludzi. Może nie trzymajmy się tych 70 % dla wszystkich, ale dajmy upust 70% 

przy wykupie mieszkań dla tych, którzy mają najgorsze lokale. 

 

Eugeniusz Krzyżanowski wójt gminy poinformował, że w budżecie gminy na 2013 rok 

przyjęto 135.000 złotych dochodu ze sprzedaży, co jest przeznaczone na zadania zapisane w 

planie. Dopiero po przekroczeniu tej kwoty możemy przeznaczyć środki na dodatkowe 

zadania, które są przez was zgłaszane. Na obecną chwilę wykonano dopiero 10 % planu. 

 

 

12) Zamknięcie XXXIV zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 

           Wobec wyczerpania tematów posiedzenia Przewodnicząca Rady Gminy Stefania 

Sierocińska o godzinie 11
30  

zamknęła obrady XXXIV zwyczajnej Sesji Rady Gminy 

Zwierzyn.  

 

        

       Protokółowała:                                                         P r z e w o d n i c z y ł a:       

 Inspektor ds. obsługi RG                                  Przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn 

 

   Marzena Kaczmarek                                                   Stefania Sierocińska 

 

 


